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Summary 

Aim of this study was to identify general characteristics of Brazilians who par-

ticipated in the International Coaching Courses (Internationale Trainerkurse - 

ITK) of the Universität Leipzig since 1993. The number of Brazilian Alumni 

among all ITK students is relatively high. Analysing this rather homogenous 

group helps to develop future programs of the ITK. Therefore, data of 30 Bra-

zilian students were analyzed descriptively for this study. Additionally, Brazil is 

also one of the fastest developing countries in sports and other fields.  

Zusammenfassung 

Ziel der Untersuchung war eine generelle Charakterisierung der brasiliani-

schen Teilnehmer der Internationalen Trainerkurse (ITK) der Universität 

Leipzig seit 1993. Die Anzahl brasilianischer Alumni des ITK ist relativ hoch. 

Eine Analyse dieser relativ homogenen Gruppe von Absolventen erlaubt erste 

Erkenntnisse für die Entwicklung zukünftiger ITK Programme. Hierfür wurden 

Daten von 30 brasilianischen Alumni deskriptiv ausgewertet. Über den Sport 

hinaus ist Brasilien eines der sich am schnellsten entwickelnden Länder.  
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